

煙火特別效果物料登記冊 (截至2015年7月15日)  
Pyrotechnic Special Effects Materials Register (as at 15.07.2015)

注釋 Notes:

1. 根據《娛樂特別效果條例》第560章第17條及《娛樂特別效果(一般)規例》第14條，監督須備有登記冊，就煙火特別效果物料進行分類，並就該等物料的運送、貯存及使用，施加其認為有需要的限制。  
Pursuant to section 17 of the Entertainment Special Effects Ordinance Cap. 560 and section 14 of the Entertainment Special Effects (General) Regulation, the Authority shall keep a register of all registered pyrotechnic special effects materials (PSEM) and may classify and impose any restrictions on the conveyance, storage and use of any PSEM as he considers necessary.

2. 本登記冊採用了下列的縮寫：

The following abbreviations are used in this Register:

監督 Authority	: 指娛樂特別效果發牌監督 Means the Entertainment Special Effects Licensing Authority
危險性分類 HCC	: 聯合國分類制度給危險貨物劃定的危險類別及配裝組 The Hazard Classification Code which comprises the Hazard Division and the Compatibility Group assigned to dangerous goods under the United Nations classification system
N.A.	: 不適用 Not Applicable
NEQ	: 爆炸品淨量 Net explosive quantity
PSEM	: 煙火特別效果物料 pyrotechnic special effects materials
檔案編號 Ref. No.	: 監督就包括在本登記冊內的煙火特別效果物料編定的檔案編號 The Reference Number assigned to the PSEM included in this Register by the Authority
聯合國編號 UN No.	: 聯合國分類制度給危險貨物劃定的系列號碼 The serial number assigned to dangerous goods under the United Nations classification system

3. 不超過455克的「黑火藥」可存放於監督認可的錫罐內。  
“Black powder” in package of less than 455 g may be contained in a tin can approved by the Authority.
4. 就「本地組裝升舉彈」，必須由I級特別效果技師(A組)或特別效果技師(A組短期)(並且擁有相關的獲准運作範圍)負責或在  
其督導下組裝，並須按照監督認可的方式，利用已列在本登記冊的黑火藥及/或電火柴所組成。  
For “locally assembled lifters”, the assembly shall be undertaken by or under the supervision of a person holding a Special Effects Operator Class I (Stream A) or Special Effects Operator (Stream A Short term) Licence subject to the permitted scope of operation specified in the licence, using any of the black powders and/or electric matches included in this Register and in a manner approved by the Authority.